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SRBIJA

BRNABIĆ: SRPSKO-KINESKI ODNOSI NA ISTORIJSKOM VRHUNCU

BEOGRAD, 10. decembra 2018. (Beta) - Premijerka Srbije Ana Brnabić izjavila je 10. decembra
da su srpsko-kineski odnosi na istorijskom vrhuncu i da je Srbija pouzdan partner Kini.
Otvarajući konferenciju Beogradskog strateškog dijaloga "Inicijativa pojas i put na Balkanu",
Brnabić je rekla da su rezultati te inicijatve već vidljivi za građane Srbije, koji vide nove puteve,
mostove, rekonstruisane železnice, digitalizaciju i zaštitu prirodne sredine. Brnabić je ukazala
na važnost slobodne trgovine, slobodnog protoka robe i kapitala, navodeći da takse od 100
odsto koje je Priština uvela na srpsku robu upozoravaju na pogubne posledice trgovinskih i
drugih blokada. "Takse od 100 odsto dovele su Srbe na ivicu humanitarne katastrofe", rekla je
ona. Prema njenim rečima, sekundarna posledica tih mera su politička i bezbednosna
destabilizacija. "Srbija koja na sopstevenom primeru oseća posledice barijera opredeljenja je za
otvorenu i slobodnu saradnju sa svima", kazala je Ana Brnabić. Premijerka je ocenila da je
Srbija pouzdan partner Kini, koja je dosledna politici pružene ruke i nemešanja u unutrašnju
politiku drugih zemalja. Brnabić je rekla da Kina i Srbija treba da iskoriste odnos poverenja koji
imaju i da ujedine snage. "U ovo vreme nestalnosti i nepredvidivosti u međunarodnoj politici,
Srbija je odan i pouzdan partner. Optimizam Vlade Srbije i zacrtani pravci razvoja jesu gorivo za
budućnost", kazala je Ana Brnabić. Podsetila je da je krajem novembra u Pekingu otvoren
srpski kulturni centar "Ivo Andrić", rekavši da se tome posebno raduje. "Kulturna razmena
nakon niza projekata doprineće našem čeličnom prijateljstvu", rekla je Ana Brnabić. Ambasador
Kine u Srbiji Li Mančang rekao je da je suština kineske inicijative "Jedan pojas - jedan put" u
povezivanju ljudi u celom svetu bez obzira o kojoj zemlji ili rasi je reč. "Treba jedni druge da
razumemo i da radimo zajedno", rekao je Li Mančang. On je kazao da je srećan čovek što je
već kao student izabrao da uči srpski jezik i da će iz Beograda otići u penziju. "Ja sam srećan
čovek što sam ambasador u Srbiji. Srbija je Kini prijateljska zemlja", rekao je Li Mančang i
dodao da nema mesta u Srbiji na kojem nije prijateljski dočekan. Kineski ambasador je rekao da
je stabilna politička situacija u zemlji preduslov za sve. "Najviše projekata ima između Kine i
Srbije. Postoji veliki potencijal Kine i Srbije - velika perspektiva odnosa", kazao je. On je rekao
da je Srbija zemlja koja u regionu značajno doprinosi očuvanju mira. Zahvalio je srpskim
predsedniku i premijerki, Aleksandru Vučiću i Ani Brnabić na svemu, kao i srpskom narodu koji
daje podršku srpskom rukovodstvu za razvoj odnosa sa Kinom. Profesor Nankai Univerziteta
Ge Šunći rekao je da je incijativa "Jedan pojas - jedan put" ekonomska, a ne politička ili vojna
inicijativa. On je kazao da ta incijativa nastoji da stvori fleksibilnu ekonomsku mrežu i da se
zemlje medujsobno povezuju. "Jedan pojas - jedan put je samo ekonomska incijativa bez
političke penetracije", rekao je Ge Šunći. On je istakao da je za Srbiju bitno da bude stabilna
sredina za investicije. Ocenio je da Srbija i Kina treba da razvijaju saradnju u digitalnoj oblasti,
da sarađuju na polju edukacije, da se bolje razume ambijent za investiranje u Srbiju, da se
moraju rešiti sproovi između investitora i izvođača radova u Srbiji, itd. "Pozivam iskusne
investitore iz Kine da dođu i investiraju u Srbiju... Naš cilj je da pomognemo Srbiji da pogigne
bruto domaći proizvod. Želimo da Srbija bude biser na putu svile", kazao je Ge Šunći. Austrijski
diplomata Volfgang Petrič ukazao je na to da se incijativa "Jedan pojas - jedan put" odvija u
kontekstu velikog globalnog nemira. Prema njegovim rečima, Kina u vremenu globalnog nemira
nudi alternativnu viziju evropskog poretka sa drugačijim vrednostima.
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JOŠ DVA POGLAVLjA OTVORENA U PREGOVORIMA EU-SRBIJA, MINISTARKA
ZABRINUTA ZBOG KIM

BRISEL, 10. decembra 2018. (Beta) - Na Međuvladinoj konferenciji Srbija-EU u Briselu su 10.
decembra otvorena još dva poglavlja u pregovorima Srbije o prijemu u Evropsku uniju - 17. o
ekonomskoj i monetarnoj politici, i 18. o statistici. Evropski komesar za proširenje Johanes Han
je na konferenciji za štampu istakao da otvaranje novih poglavlja pokazuje da je pouzdan, čvrst
i utemeljen put Srbije ka EU, jer su poglavlja 17. i 18. "ključna za strukturne reforme Srbije" koje
su dobre, ali treba da se pospeše. Podvukao je da su presudno važni rezultati reforme
vladavine zakona, dobrog upravljanja i temeljnih prava, jer su s tim povezana sva poglavlja.
Ministarka za evrointegracije Srbije Jadranka Joksimović je izjavila da je moglo biti otvoreno bar
još jedno poglavlje, za šta se založila većina članica EU, a neka zemlje su bile protiv otvaranja
bilo kojih poglavlja. Poglavlje 17. tiče se nezavisnosti centralnih banaka u ekonomskoj i
monetarnoj politici, i zakonski sprečava da centralne banke direktno finansiraju javni sektor, kao
i da javni sektor ima povlašćeni pristup finansijskim institucijama, čime se obezbeđuje delovanje
tržišne privrede. Poglavlje 18. obuhvata oblast statistike s ciljem da se obezbede pouzdani i
tačni podaci za procene stanja u društvu i državnim institucijama. Govoreći o 18.
pregovaračkom poglavlju, o statistici, Han je rekao da Srbija ima opsežnu statističku bazu i
ocenio da su oba poglavlja, i te kako važna i korisna "jer domaći i strani investitori pomno prate
srpsku monetarnu i ekonomsku politiku". U pregovorima o prijemu Srbije u EU je ukupno
otvoreno 16 poglavlja, a privremeno su zatvorena dva. Joksimović je po završetku Međuvladine
konferencije Srbija-EU iznela zabrinutost zbog postupaka vlasti u Prištini i rekla da je
sagovornicima u EU ukazala da Priština preti novim merama protiv dijaloga i Srbije, čime se
ruše evropske vrednosti koje sprovodi Srbija. Komesar Han je rekao da je nedavno bio u
Beogradu i Prištini u pokušaju da pomogne obnavljanje dijaloga. Rekao je da je "kristalno jasno
da je uvođenje 100 odsto carina na uvoz robe iz Srbije i BiH temeljno protivno duhu sporazuma
CEFTA i suprotno duhu regionalnog trgovinskog prostora i neprihvatljivo".

DjORDjEVIĆ PREDVODI DELEGACIJU SRBIJE NA KONFERENCIJI U MARAKEŠU

BEOGRAD, 10. decembra 2018. (Beta) - Ministar za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna
pitanja Zoran Djorđević predvodi delegaciju Srbije na međunarodnoj Konferenciji o globalnom
sporazumu o sigurnim, uređenim i legalnim migracijama, koja se održava 10. i 11. decembra u
Marakešu. Djorđević je na marginama Konferencije imao niz uspešnih bilateralnih susreta,
saopštilo je Ministarstvo za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja. U razgovorima je
ukazano na važnost razvoja i unapređenja bilateralne saradnje kao i zajedničkog rada u cilju
regulisanja tokova migracija na društveno prihvatljiv način, navodi se u saopštenju. Djorđević je
bio gost na svečanom ručku koji je u čast skupa priredio kralj Maroka Muhamed Šesti.
Međunarodnu konferenciju otvorili su generalni sekretar UN Antonio Gutereš i predsednik Vlade
Maroka Sadedin el Otmani. Među učesnicima konferencije su brojni predsednici država,
uključujući nemačku kancelarku Angelu Merkel, španskog premijera Pedra Sančesa i grčkog
Aleksisa Ciprasa.

RUŽIĆ: SRBIJA PRIMER DRŽAVE KOJA JE LjUDSKA I MANjINSKA PRAVA PODIGLA DO
NIVOA NAJVIŠIH STANDARDA
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BEOGRAD, 10. decembra 2018. (Beta) - Ministar državne uprave i lokalne samouprave Branko
Ružić čestitao je svim građanima i građankama Srbije Međunarodni dan ljudskih prava i ocenio
da je Srbija danas dobar i vredan pažnje primer države koja je ljudska i manjinska prava podigla
do nivoa najviših međunarodnih standarda. "Ova godina protekla je u znaku unapređenja prava
pripadnika nacionalnih manjina čime smo poslali još jednu poruku svetu da možemo svi
zajedno, poštujući jedni druge, bogateći jedni druge, graditi Srbiju kao moderno, tolerantno,
multietničko društvo, u kojem ima mesta za sve one koji vole i prihvataju ovu zemlju kao svoju",
rekao je Ružić, a prenelo Ministarstvo državne uprave i lokalne samouprave. On je kazao da je
poštovanje i unapređenje ljudskih prava važan segment državne politike Srbije, a da je 10.
decembar prilika da se podsetimo na značaj poštovanja prava i dostojanstva svakog pojedinca.
"Uz želju da današnje poruke inspirišu na uzajamno poštovanje, poverenje i toleranciju,
čestitam svim građanima Republike Srbije Međunarodni dan ljudskih prava", rekao je Ružić.

MOGERINI: MOGUĆ DOGOVOR O NORMALIZACIJI ODNOSA, UPRKOS TRENUTNIM
POTEŠKOĆAMA

BRISEL, 10. decembra 2018. (Beta) - Visoka predstavnica EU za spoljnu politiku i bezbednost
Federika Mogerini izjavila je 10. decembra da je i dalje uverena da, bez obzira na postojeće
teškoće, dijalog Beograda i Prištine može biti nastavljen i da dve strane mogu postići pravno
obavezujući sporazum o normalizaciji odnosa, ali da je odluka o tome na Beogradu i Prištini, a
ne na Briselu. Na konferenciji za novinare posle sastanka ministara spoljnih poslova EU,
Mogerini je ponovila da odluka o taksama na robu iz Srbije i BiH ugoržava dijalog i pozvala
Prištinu da povuče tu odluku, jer dijalog treba da se vodi u atmosferi poverenja i poštovanja.
Mogerini je rekla da EU i dalje pruža punu podršku nastavku dijaloga Beograda i Prištine kako
bi došlo do pozitivnog ishoda - pravno obavezujućeg sporazuma koji bi rešio sva pitanja u vezi s
potpunom normalizacijom odnosa. Visoka predstavnica je rekla da dijalog ne pripada ni EU, ni
zemljama članicama, već dvema stranama, Beogradu i Prištini. "Za EU je relevantno i u tome
smo jasni od samog početka da bismo pozdravili ishod koji na obuhvatan način rešava sva
pitanja u vezi s normalizacijom na pravno obavezujući način i uz poštovanje principa
međunarodnog prava i pravila EU. I dozvolite mi da to posebno kažem, to bi značilo da nema
etničkih podela unutar zemalja i između zemalja", rekla je Mogerini na pitanje da li je za EU
prihvatljiva ideja o korekciji granica. Ona je dodala da "bez obzira na prilagođavanja o kojem bi
dve strane mogle razgovarati u budućnosti, to nikada neće... završiti u etnički čistim zemljama".
Mogerini je dodala da svako eventualno rešenje mora da bude prihvatljivo za obe strane i da je
na Beogradu i Prištini da se o tome dogovore a na Briselu da to olakša i proveri da li je u skladu
s međunarodnim pravom i pravilima EU.

EKONOMIJA

MALI: SRBIJI OTPISANO 70 ODSTO KLIRINŠKOG DUGA PREMA ČEŠKOJ, TREBA DA
PLATI 9,8 MILIONA DOLARA

BEOGRAD, 10. decembra 2018. (Beta) - Ministar finansija Srbije Siniša Mali i češka ministarka
finansija Alena Šilerova 10. decembra su u Pragu potpisali Sporazum o regulisanju klirinškog
duga Srbije prema Češkoj kojim će biti otpisano 70 odsto tog duga, koji potiče još iz doba SFRJ.
"Uspeli smo, nakon teških pregovara, da dobijemo otpis 70 odsto duga, da sa 32,7 miliona
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dolara dođemo na 9,8 miliona. To je stvar koja je opterećivala odnose dve zemlje u proteklih 25
godina. Srbija ima novac na računu, biće regilusan i taj stari dug", rekao je Mali. On je dodao
da, nakon što Sporazum bude ratifikovan, Srbija ima 45 dana da plati 9,8 miliona dolara,
saopštilo je Ministarstvo finansija. Ministar je rekao da rešavanje klirinškog duga omogućava
otvaranje nove stranice u odnosima Srbije i Češke, kako bi se dalje razvijala saradnja i
podsticale investicije. "Pričali smo mnogo o novim investitorima koji dolaze u našu zemlju iz
Češke Republike. To je sjajna stvar i zato želimo da ove stare dugove rešimo što pre kako
bismo otvorili prostor za dalji razvoj naših bilateralnih odnosa", rekao je Mali. Češka ministarka
finansija navela je da će postizanje Sporazuma o rešenju srpskog duga poboljšati odnose dve
zemlje, koje je opterećivao taj problem iz prošlosti. Potpisivanju Sporazuma prisustvovala je
premijerka Srbije Ana Brnabić koja je na čelu delegacije koja boravi u poseti Češkoj.

NBS: POGLAVLjE 17 DOPRINOSI MAKROEKONOMSKOJ STABILNOSTI

BEOGRAD, 10. decembra 2018. (Beta) - Narodna banka Srbije saopštila je da će otvaranje
pristupnog poglavlja o ekonomskoj i monetarnoj politici pomoći u održavanju makroekonomsku
stabilnost i unapređenju konkurentnost, kao i rastu domaće privrede na tržišnim principima.
NBS je saopštila da je domaće zakonodavstvo u oblasti ekonomske i monetarne politike "u
najvećoj mogućoj meri" usklađeno s pravnim tekovinama EU, ali da je radi potpune
usklađenosti Srbija predvidela određene izmene i dopune ključnih zakona iz te oblasti. Radi
potpune usklađenosti s tekovinama EU, potrebno je promeniti Zakon o Narodnoj banci Srbije i
Zakon o budzetskom sistemu, najkasnije do kraja 2021. godine. "Korist od otvaranja Poglavlja
17 za Srbiju leži u tome što će Srbija uz pomoć modernog zakonodavstva po EU standardima u
oblasti ekonomske i monetarne politike nastaviti da održava makroekonomsku stabilnost i
unapređuje konkurentnost i rast domaće ekonomije koja počiva na tržišnim principima i
slobodnoj konkurenciji. Ovo se obezbeđuje putem održavanja stabilnosti cena, stabilnosti javnih
finansija, strukturnim ekonomskim reformama i unapređenju domaćeg poslovnog okruženja",
navela je NBS. Pravne tekovine EU u oblasti monetarne politike odnose se na nezavisnost
centralne banke i zabranjuju centralnim bankama direktno finansiranje javnog sektora, kao i
privilegovan pristup javnog sektora finansijskim institucijama. NBS je navela da se od novih
država članica očekuje da teže ispunjenju kriterijuma za usvajanje evra, kao i da, dok ne
pristupe evrozoni, politiku deviznog kursa tretiraju kao stvar od zajedničkog interesa EU.  
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